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Estem treballant, estem treballant i conjuntament, Fepeval 
sap què és el que estem fent, estem agafant moltes de les 
idees que ells aporten i creem que eixe és el camí, dintre 
de les possibilitats econòmiques que tenim al nostre abast, 
perquè les àrees industrials, els polígons i els enclavaments 
cada vegada siguen més moderns i donen els serveis que 
necessiten les nostres indústries per a dinamitzar encara més 
la nostra economia .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta número 149 formulada per la 
diputada Ana María Cerdán Martínez, del Grup Parlamentari 
Vox Comunidad Valenciana, al conseller d’Economia 
Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball, sobre la 
factura de . . . (Inoïble)

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Continuamos, señor Climent .

Una de las grandes quejas que siguen teniendo los empre-
sarios de toda la comunidad es el problema de los microcor-
tes de luz en sus empresarias y que por ley las compañías 
distribuidoras pueden efectuar cierto número de microcor-
tes al mes sin que las mencionadas empresas tengan dere-
cho a ningún tipo de indemnización . Si a esta impunidad le 
añadimos que los empresarios pagan un recibo de electrici-
dad desorbitado, tenemos un caldo de cultivo nefasto para 
las empresas valencianas .

Al hilo de todo esto, la pregunta es: ¿se tiene previsto adop-
tar algún tipo de medida para que los empresarios, pymes y 
autónomos vean rebajada la factura de electricidad?

Muchas gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta, té la paraula l’honorable conseller 
d’economia .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Gràcies, presidenta .

Senyora diputada, doncs ¡clar que sí! Aquest Consell té 
clar des de sempre, des de el primer moment, que el nostre 

camí passa necessàriament per un model energètic soste-
nible que fomente la transició energètica cap a la descarbo-
nització, que faça front al canvi climàtic i que beneficie tant 
a les empreses com a les persones . I ¿com ho estem fent? 
Doncs apostant per l’economia circular, l’eficiència ener-
gètica a través del foment de les energies renovables i de 
l’autoconsum .

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyoria .

La senyora Cerdán Martínez:

Gracias, señora presidenta .

Señor Climent, ¿sabe que supone para una pyme, o un autó-
nomo, un empresario al fin y al cabo, la reparación de maqui-
naria, equipos informáticos, etcétera, que deja de funcionar 
por los microcortes de electricidad? ¿Sabe que dependiendo 
del tipo de empresa de la que estemos hablando el más perju-
dicado es el cliente inmediato, por ejemplo en un comer-
cio, por el sistema informático, por ejemplo? ¿Quién se hace 
cargo de las alteraciones y los retrasos que se generan en 
las empresas, o incluso de las anulaciones? Porque todo esto 
genera pérdidas económicas para las empresas que los pade-
cen y perjudica gravemente la competitividad .

Y, por cierto, a todo esto hay que sumar que, a veces, no les 
llega toda la potencia que se necesita o tienen contratada . Es 
más, e incluso le digo, llegan a tener convenios verbales con 
Iberdrola para ampliar la potencia porque los contratos se le 
han quedado obsoletos, pero no los modifican argumentando 
que no hay potencia para todas las naves, pero sí les cobran 
un dineral por pasarse del consumo contratado .

¿Tiene algo que decirme al respecto?

Muchas gracias, señor Climent .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Per a finalitzar en la seua resposta, té la paraula l’honorable 
conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Bé, he de dir-li que des de fa quatre anys que estem treba-
llant en el tema eixe amb Iberdrola pel tema dels micro-
talls, i cada vegada he de dir-li –i estic convençut– que n’hi ha 
moltíssims menys .
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També, he de dir-li que n’hi ha molts projectes que tenim 
engegats perquè pugam anar a eixes energies renovables, 
no?, i a eixa eficiència energètica que probablement doncs 
disminuïsca, si de cas, si anem a eixa energia distribuïda 
més pròxima tingam menys problemes també i guanyem en 
costos en qualsevol empresa .

Per això, jo he de dir-li que des del primer moment, la conse-
lleria està apostant amb diners, per exemple 2,6 milions en 
ajudes de foment d’inversions en projectes d’estalvi i eficiència 
energètica en els processos industrials de les empreses, o en 
el programa de millora d’eficiència energètica en instal·lacions 
tèrmiques i en enllumenat interior dels mateixos edificis, o en 
ajuda per a la implantació dels sistemes de gestió energètica 
basats en la norma ISO 50001, amb l’objectiu de facilitar a les 
organitzacions una eina que permeta la reducció d’energia, els 
costos financers associats i, conseqüentment, les emissions de 
gasos d’efecte hivernacle .

A més a més, durant l’any 2020 estarà vigent el programa 
d’ajudes d’eficiència energètica en pime i gran empresa del 
sector industrial, amb un pressupost de més de trenta milions 
d’euros, que prové del Ministeri de Transició Energètica . 
Així mateix, també estem treballant en el mon empresarial i 
hem elaborat i està sent revisat el pla d’impuls a la cogenera-
ció a la Comunitat Valenciana, Horitzó 2030, que també va a 
ajudar a tot el que vosté està plantejant .

En l’àmbit de l’autoconsum també tenim línia específica de 
finançament destinat a empreses, ajuntaments i entitats 
públiques i privades amb préstecs bonificats a interés zero a 
retornar en un màxim de deu anys . En 2020 tenim una dota-
ció de 3 milions, l’autoconsum probablement puga ser una via 
per al que vosté també planteja .

I també estem fomentat l’ús de totes les tecnologies 
d’aprofitament de les energies renovables per a un ús elèctric, 
com l’energia eòlica, hidràulica, biomassa, solar fotovoltaica i solar 
termoelèctrica . Per a 2020 comptarem amb 2 milions d’euros .

I les ajudes emmarcades en el procés d’implantació del Pla estra-
tègic de la indústria valenciana compten, entre les seues activitats 
subvencionables, la realització d’inversions d’adquisició en actius 
que permeten la modernització de línies de producció existents, 
facilitant l’estalvi energètic corresponent . I en 2020 disposem 
d’una dotació de més trenta-quatre milions d’euros .

Però a més estem desenvolupant diferents mesures com: servei 
d’assessorament a les empreses en actuacions d’estalvi i eficièn-
cia energètica, energies renovables i difusió de les millors tecno-
logies disponibles des del punt de vista del consum energètic . 
Pel que fa al cost de l’ús de la xarxa o peatge, aquesta conselle-
ria ha impulsat, a través dels plans d’inversió de les xarxes de 
distribució d’electricitat que presenten les distribuïdores que 
operen en el nostre territori, el seu desenvolupament perquè els 
consumidors industrials que presenten els perfils de demanda 
adequats puguen connectar-se a tensions de 66 o 132 quilo-
volts, de manera que el que actualment paguen per aquest 
concepte es puga reduir un mínim d’un 44 % .

Per tant, he de dir-li, senyora Cerdán, que estem duent a 
terme diverses accions de suport a les nostres empreses per 
a contribuir a la reducció dels seus costos energètics, millora 
de l’autosuficiència i generació elèctrica i compliment dels 
objectius mediambientals .

I seguirem treballant en competències, fent de lobby que 
no són estrictament nostres, amb qui toque, en este cas al 
Govern de l’Estat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta número 153, formulada per la 
diputada Irene Rosario Gómez Santos, del Grup Parlamentari 
Unides Podem, a la consellera de Sanitat Universal i Salut 
Pública, sobre les obres al centre d’especialitats i de salut 
integrals Espai Campanar - Ernest Lluch .

La senyora Gómez Santos:

Gracias, presidenta .

En la legislatura pasada, la primera del Botànic, quedaron 
sentadas las bases de la política de infraestructuras, funda-
mentada en el refuerzo de la atención primaria, la dignifica-
ción de las infraestructuras, tanto en centros de salud como 
de hospitales, y en la colaboración con otras administracio-
nes, en este caso con los ayuntamientos que ostentan la titu-
laridad de los consultorios municipales .

El objetivo básico es que la ciudadanía valenciana disfrute de 
prestaciones sanitarias en ambientes modernos y conforta-
bles con dignidad .

En la presentación de los presupuestos de Sanidad y la 
Generalitat para el ejercicio 2020, celebrado a principios de 
noviembre, usted, señora consellera, nos informó de la inver-
sión en el ámbito de las infraestructuras mediante 27 millones 
de euros para la atención primaria, de los cuales 6,9 millones 
irán destinados a la construcción de nuevos centros de salud .

En este caso le pregunto, consellera Barceló, en qué situación 
están las obras del centro de especialidades y el centro de 
salud integrado Espai Campanar - Ernest Lluch, en Valencia .

Gracias .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula l’honorable consellera de Sanitat, per donar 
resposta a la pregunta formulada .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut Pública:

Gracias, presidenta .

Gracias, señoría .


